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CICLISME 

Diàleg amb en Pere Vilardebò 
Com ja anunciàvem en el número 

passât de «Ronsana», voldríem en 
aquesta crònica fer un resum general 
de l'actuacio d'en Pere Vilardebò en la 
temporada ciclista d'enguany, ja pràc-
llcament acabada, ì voldríem que fos 
el propi Pere qui ens en contés les sè-
ves Impressions, anècdotes i records. 

Amb la seva característica simpatia 
fia accedlt molt amablement al nostre 
prec. 

Primerament, 1 una mica sorpresos 
pel vendatge que porta al braç, Il hem 
preguntat: 

—Què t 'ha passat, dones, en aquest 
braç? 

—Ara t'ho explicaré. Dos dies abans 
de començar ia volta a Toledo vaig 
caure durant un entrenament, cosa 
normal. Vaig començar ia prova I el 
primer día no em va fer gaire mal, 
però els tres següents dies els vaig 
tenir de passar com vaig poder, ja 
que em feía molt dolor. I resulta que 
en arribar a casa uns vint dies des-
prés, em varen dir que tenía fractura 
d'ossos en !a mà esquerra. 

—Et deu haver privât de participar 
en alguna cursa, o de donar el màxim 
rendiment, no? 

—Primerament et diré que sí m'ha 
privât de participar en proves en els 
dos mesos que em quedaven per aca-
bar la temporada: Volta a Màlaga, 
Campionat d'Espanya de fons en ruta, 
Campionat de Catalunya de muntanya. 
Escalada a Montjuïc i diverses proves 
podríem dir de lestes majorss. Oegut 
a aquesta lesió, naturalment no podía 
rendir al màxim, dones el nervioslsme 
i el dolor em minvaven les forces. 

—Ouan calcules que estarás del to t 
guarii? 

—Segons el metge que em va aten-
dre, una lesió d'aquest tipus comporta 
u n s 80 0 90 dies de curs, dones és 
u n a fractura bastant difícil de soldar. 

—Esperem que siguí el mes avíai; 
possible i que no te 'n ressentis més. 

I parlant de la teva campanya ci-
clista, com la jut jar ies tu? N'estas 
content? 

—Per a mî ha estât una temporada 
regular, ja que guanyar una prova per 
étapes resulta un xic difícil i es ne-
cessita també tenir sort. Però, maigrat 
iot, he fet sis primers llocs, els quais 
tots han estât importants al meu en-
tendre: Campionat de Catalunya de 
fons, Pere Sant, Andreu Oliver, G. P. 
nosanes, etc., i també he fet bastants 
segons i tercers llocs. 

—Creus que has estât de sort, de 
aesgràcia...? Perqué suposem que aî-

pot influir molt en els résultats. 
~-Això de la sort i la desgràcia son 

coses que sempre están pel Hoc on 
Passem. Aquest any no n'he tingut gai-
te de sort, però de desgràcia... Per 
exemple en el Cinturo de Mallorca en 
>3 primera etapa, vaig tenir la dissort 

rebentar quan vàrem atrapar els es-
"̂ apats, però com que el cotxe de l'a-
ûip no era allí per a canviar la roda 

ràpidament, vaig arribar a la meta amb 
un retard de 7 minuts. També a la 
volta a LIeida quan anava ben classi-
float en la general, a poca distancia 
del primer, a la meta de ia quarta 
etapa (Tremp - Vielia), baixant el port 
de la Bonaigua vaig rebentar una ro< 
da i vaig arribar amb 15 minuts de 
retard. 

—En la direcció, en els companys, 
has trobat sempre l'ajuda i comprensió 
necessaries? 

—Això de l'ajuda pel que respecta 
a l'equìp 1) C. borcelona, és ci air el 
m£U, és una de les coses principals 
en totes les proves, ja que sense una 
bona compenetració no es pot fer res 
de bo. En quant a la comprensió, tot 
Tequip es avenim molt, i si un cor-
redor va malament durant una pro-

va e!s aitres procurem ajudar-ío en tot 
el possible. 

—Econòmicament, se us recompensa 
bé ais corredors de la teva categoria? 

—Normalment per a guanyar algún 
diner, s'ha de rendir al màxim: gua-
nyars proves, participar en voltes i ser 
deis primers. És a dir, que qui no ren-
deíx no guanya, en ambdós sentits: 

diners i victories. 
—En el «Ronsana» hem anat publi-

cant la relació de les teves actuacions. 
Suposo que ho deus haver l legit. Ens 
n'hem oblidat alguna? 

—Llegeixo sempre el «Ronsana» í 
m'agrada molt perqué és una revista 
loca!, així com també em satisfa veu-
re el meu nom en alguna revista. Se* 
gens el que he llegit em sembla que 
no hi ha hagut cap oblít, és a dir que 
s'ha publicat tot respecte a mi. 

—De quina actuació guardarás més 
bon record? 

—Principalment de la primera cursa 
que vaig guanyar. Era el 29 de juny de 
1972. Vàrem sortir uns 120 corredors 
i vaig teñir la sort d'aconseguir arri-

bar el primer; em varen donar una co-
pa d'uns 55 cms. d"altura. Vaig sentir 
una gran IHusió, ja que a més a més, 
va coincidir amb el día del meu sant. 

—Deis Campionats del Món, que 
s'estaven celebrant quan es va publi-
car l 'últ ima crònica en aqüestes pagi-
nes i no en vàrem poder clonar els 
resultats, ens en podries fer un re-
sum general i de l'actuació deis espa-
nyols en particular? 

—La primera prova que vàrem cór* 
rer al Canadá, fou la contra-rellotge 
per equips, en la qual jo vaig ser un 
deis quatre participants. El dia era 
molt calorós, feia molt vent de costat 
i al final vàrem obtenir el 13 lloc. Un 
resultat pel que respecta a Espanya, 
massa pobre. En aquesta prova vaig 
teñir de córrer amb la mà ben embe-
nada ja que em feia bastant mal. 

En l'altra prova ja no hl vaig poder 
participar per aquesta lesió. Els espa-
nyols varen fer un paper poc Iluit, ja 
que de 6 participants de cada país, 
solament varen arribar dos corredors 
a la meta, classificant-se en els llocs 
37 i 40 

—Quin consideres que ha estât, fins 
ara, el moment culminant de la teva 
vida de ciclista? 

—El moment més bo el vaig tenir 
l'any passat 1973, que essent el segon 
any de corredor, vaig guanyar diverses 
proves de carácter nacional. I respecte 
a aquest any 1974, he tingut una re-
gularítat força acceptable, baix el meu 
punt de vista. 

—I el de més mal record o dolorós? 
—Fins ara, tots eis mais moments 

passats, els considero suportables. El 
record més dolorós fou el maig del 
73 a Mallorca, quan em varen tancar 
el pas i vaig anar contra la barana de 
la carretera, que era de pedra, resul-
tant-ne la bicicleta pràcticament ple-
gada. Jo vaig tenir un cop molt fort 
en el pit í braç esquerra que gairebé 
no podia moure'm, î encara avui se-
gons el temps que fa, em ressento 
del cop al pit. 

—Quins projectes tens de cara al 
futur? 

—De moment, seguir en aficionats, 
fins que em diguin per passar al camp 

professional que és al màxim que un 
corredor pot aspirar. 

—Dels teus companys del nostre pö-
ble en aquelles excursions deis diu-
menges de fa uns anys, creus que al-
gún també podia haver fe t carrera, com 
tu? 

—Sí, ja ho crec que sí. De tots eis 
que sortíem llavors (germans Galo-
bart. Pere Prim, etc.), si haguessin 
continuât com jo, estic segur que ara 
ens trobaríem més o menys igual. 
Llàstima que no hagi seguit algún altre! 

—I a aquests jovenets, que també 
sembla que hi han agafat afició, qué 
els hi aconsellaries? 

—Jo els hi puc dir que per córrer 
en bicicleta es necessita una gran for-
ça de voluntat per cuidar-se i fer les 
coses bé, i després moltissima afició 
en el que es practica, i tenir la sufi-
cient força per lluitar amb els aitres. 

—^Tens interés en dir alguna altra 
cosa? 

—Agrair públicament totes Ies aju-
des que he rebut, i dir-te que estic 
molt satisfet per haver-me fet aquest 
interviú per «E^onsana». Desítjaria com-
plaure ais lectors en tots sentits. 

—Gràcies a tu, Pere. 

Que la sort i el dest i et síguin pro-
picís, i que aquest r i tme ascendent i 
rapid el sàpigues mantenir f ins al cím. 

Sera un honor per a tu i per a tots 
nosaltres. 

J. Cabot 
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